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قسمتششم:روایتوزارتداخله

مصاحبه با مولوی حسیب الله احمدی، رئیس دفتر 
مبارزه با مواد مخدر در وزارت داخله افغانستان 

سلام علیکم. تشکر از وقتی که در اختیار ما قرار دادید. لطفا خودتان را 
معرفی کنید و بفرمایید بعد از دستور منع کشت مواد مخدر، وزارت داخله 

چه تلاش هایی داشت.
صدور  از  بعد  هستم.  کشور  وزارت  از  مخدر  مواد  با  مبارزه  دفتر  ریس  احمدی  الله  حسیب 
فرمان ممنوعیت مواد مخدر معاون محترم وزیر کشور به تمام استان ها سفر داشتند. در آنجا 
با اداره استان، یوناما )سازمان ملل(، ریش سفیدان قومی و دهقانان جلساتی صورت گرفت و 
گاهی دادند که مواد مخدر به ضرر جامعه و سبب هلاکت جوانان ما و یک عمل ناجایز  آنها را آ
است. در نتیجه حمایت کشاروزان و بزرگان از این فرمان، 12 هزار هکتار زمین از کشت مواد 

مخدر پاکسازی شد.

آیا آماری از تعداد افراد معتاد در افغانستان دارید؟
سه و نیم تا چهار میلیون نفر آلوده هستند. 

کشاورزان در مقابل فرمان ممنوعیت مقاومت نکردند؟
سفیدان  ریش  و  دهقانان  است.  مهلک  کار  یک  این  که  شده  ثابت  دهقانان  و  هموطنان  به 
پیش  جزیی  مشکلات  مناطق  از  بعضی  در  شاید  کردند.  حمایت  جد  به  فرمان  این  از  قومی 
 بدین خاطر بودند که ملت و دهقانان ما واقعا 

ً
آمده باشد که اولاً آن ها واقعا جزئی بودند، ثانیا

فقیر هستند و مشکلات اقتصادی دارند و تنها راه درآمد شان مواد مخدر بود؛ لذا درخواست 
داشتند که این تنها منبع درامد شان از بین نرود.

برای حل مشکل اقتصاد کشاورزان باید چه کرد؟
مواد مخدر فقط مسئله افغانستان نیست؛ بلکه مسئله ای جهانی است. پس جامعه جهانی 
باید به دهقانان ما برای معیشت جایگزین کمک کنند. البته امارت اسلامی بیکار ننشسته 
و وزارت زراعت برنامه هایی دارد. مثلا پیشنهاد شده به سمت بذر های اصلاحی، زعفران، 

پنبه و انجه4 حرکت شود.

بنظرشما آن کشاورزانی که محصول خشخاش امسال شان خراب شده، تا 
سال آینده باید چکار کنند؟

امارت اسلامی برای آنها برنامه های خاصی در نظر خواهد داشت.


